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IMUNITET NA KORONU ZAVISI OD DUŽINE PRELEŽANE BOLESTI: Stučnjak otkrio da li su zaštićeni i oni 

koji nisu imali simptome 
DIREKTOR Instituta za javno zdravlje Vojvodine Vladimir Petrović kaže da još nema podataka o tome 
koliko traje imunitet onih koji su dva puta preležali korona virus i dodaje da dužina tajanja imuniteta 
zavisi od dužine preležane bolesti. 
- I dalje nemamo dovoljno podataka, jer je i dalje jako malo pacijenata koji su drugi put oboleli. Ono što 
smo mi detektovali Vojvodini je da na 1.000 pacijenata dvoje oboli ponovo... Dužina trajanja imuniteta 
zavisi od dužine preležane bolesti. Što je bolest bila teža, imunitet traje duže, godinu dana i više- rekao je 
Petrović. 
Kako je dodao, kod onih koji su samo imali pozitivan test, bez simptoma, imunitet traje do 60 dana, dok 
kod onih koji su imali blaži oblik bolesti, a to je, kako je naveo, 90 odsto registrovanih slucajeva, "kod 
njih, provereno imunitet traje duže od šest meseci". 
- Kada govorimo o vakcinama, to će se tek procenjivati. Za sada je mereno samo kod Fajzerove vakcine i 
to za prvih šest meseci jer je toliko prošlo od onih prvih koji su je primili i kod njih je imunitet i dalje 
prisutan- poručio je Petrović. 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 

 

 
DA LI NAM PRETI NOVI UDAR KORONE? Brojke upozoravaju koliko je epidemija i dalje jaka, sigurna 

zona još daleko 
Srbija je prekjuče ponovo imala preko 2.000 zaraženih i tom brojkom iznova zabrinula sve koji su verovali 
da nam se jesenji talas nikada ne bi više mogao ponoviti. Pored toga, ni takozvani Konov koeficijent nije 
ni blizu "sigurne zone", pa je neminovno postaviti pitanje: Koliko je izvesno da nam sledi novi udar? 
Već duže od mesec dana broj novozaraženih u Srbiji bio je u drastičnom padu. Prvo smo izašli iz najgore 
crne zone (sa 1.000+ zaraženih na 100.000 građana), zatim i iz tamnosive (500-1.000/100.000), a bili smo 
na dobrom putu da napustimo i braon ili popstar zonu (300-500/100.000), ali onda kao da je poslednjih 
nedelju dana neko “povukao kočnicu”. 
Pad, skok, pa blagi pad 
Broj novozaraženih opada skoro minimalno na dnevnom nivou, a minule subote se na primer desilo da 
imamo 1.483 nova slučaja, odnosno skoro stotinak više nego istog dana prethodne sedmice (1.393). 
Najmanje novootkrivenih slučajeva imali smo u nedelju 17. januara - 1.317, a juče, poslednjeg dana u 
sedmici bilo ih je 1.318. 
Drugi statistički podatak koji takođe poziva na veliki oprez, koji nekako potvrđuje da smo trenutno na 
svojevrsnom raskršću, jeste odnos broja obolelih u odnosu na broj testiranih za 24 sata, koji smo 
svojevremeno nazvali i "Konov koeficijent". 
On je u jeku trećeg talasa iznosio čak preko 40 odsto, da bi početkom 2021. došlo do značajnog pada, na 
oko 20%. Međutim, u poslednje dve nedelje i ova brojka stagnira - uvek je između 15 i 19%, te nikako da 
se vrati u neke normalnije okvire. 
Činjenično je da mesta za popuštanje mera nema, bar još uvek. Na to pak upozoravaju brojke od 
prekjuče, kada je usledio "bolan" preokret - 2.080 novovotkrivenih u jednom danu! 



 
 

Ruku pod ruku sa tom brojkom išle su još dve koje brinu, Beograd je opet imao iznad 500 zaraženih, 
tačnije njih 577 dobilo je pozitivan nalaz, dok je Konov koeficijent u tom danu bio oko 16 odsto. 
Juče je pak kriva opet otišla malo naniže, ali nedovoljno da bismo se opustili. Jučerašnji korona bilans od 
1.839 novozaraženih i 20 preminulih, sigurno nije situacija u kojoj možemo razmišljati o opuštanju... Još 
ako dodamo da u odnosu na prošlu sredu, kada je broj zaraženih bio 1.648 slučajeva. 
Novi Sad980 masovna vakcinacija protiv virusa korona kineska vakcina sinofarm foto Nenad Mihajlovic 
Uz sve to, da stvar bude gora, broj ljudi na respiratorima svakodnevno "kruži" oko brojke 170, bez 
očigledne namere da se spusti, a broj hospitalizovanih, iako manji, opet izaziva zebnju da da bi bolnice 
mogle da popuste pod pritiskom broja novih slučajeva. 
Da li nam sledi novi udar? 
Praznici su prošli, najveća navala na skijaške centre takođe je za nama, ljudi su se vratili poslovima, gužve 
u autobusima su sve veće iz dana u dan, deca već nedelju dana idu u školu. Vreme je da se svode računi. 
O tome da brojke novozaraženih zabrinjavaju govorio je epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon. 
- Jeste da je jedan dan, ali ako se ponavlja nekoliko puta, moglo bi se reći i da je blagi porast. Virus se ne 
da, ne spušta se. Imamo informaciju o tome da je prisutan i novi soj, koji ima nešto veći potencijal. Škole 
su nam počele, to nije pokazatelj, ali je činjenica i da se podaci dobijaju kasnije. Vidi se sada zašto smo 
govorili da ne treba popuštati mere. One ne mogu da se porede sa daleko restriktivnijim merama u EU. 
Čak i u tim zemljama gde je počela da dominira britanska varijanta virusa, tamo čak ni to ne uspeva ili 
vrlo teško uspeva - rekao je Kon za RTS. 
Na pitanje o mogućem novom udaru posle praznika govorio je naš stručnjak ranije. kada je rekao da ono 
što nam potencijalno sledi nije novi talas, već "grba" postojećeg. 
- Ako se desi, to će pre biti takozvana "grba" ovog talasa. Ne očekujemo da će to biti dramatično. 
Međutim, ako se dešava u Evropi i svetu, i ako se toliko širi taj novi soj, ne možemo reći da nije moguće 
da se i kod nas desi. Zbog toga moramo da budemo u pripravnosti - rekao je epidemiolog Predrag Kon 
odgovarajući na pitanje "Blica". 
Da su stvari oko novog udara nepredvidive tada je potvrdila i virusolog Ana Gligić. 
- Ništa ne bih mogla da vam kažem za sledeći udar ili četvrti talas. Ovaj virus je jako nepredvidiv. Milion 
puta se do sada pokazalo kada smo se oslanjati na ranija iskustva, nije ispalo tako. Videćemo kakvi će biti 
rezultati vakcinacije - navela je Gligić za "Blic". 
Barijera za udar - vakcinacija 
Ipak, jedna stvar ide dobrim putem, a to je masovna vakcinacija u Srbiji. Ona bi mogla da stane na put 
novom širenju korone. Iz dana u dan stižu vesti o velikom odzivu za vakcinaciju. Ta brojka je već uveliko 
premašila 300.000, pa se naši stručnjaci uzdaju da bi to moglo zaustaviti novi udar. 
U Srbiji je u trenutku kada ovo pišemo vakcinisano 361.830 osoba, što je čini trećom zemljom po broju 
vakcinisanih na milion stanovnika u Evropi. 
Ispred su samo Velika Britanija i Malta. 
- Ako se ovako održi, doći ćemo do te barijere. Vakcinacijom do milion ljudi štitimo živote, a kasnije, kad 
počnemo i više da se vackinišemo, onda ćemo postupno početi da isterujemo virus s ovih prostora. 
Svestan sam potpuno koliko je to ozbiljna izjava. Taj broj, ako dostignemo tu vakcinisanost, onda taj 
virus nema gde da se zadržava. Pojavljivaće se svakako, ali neće imati snagu da razvije epidemiju - 
istakao je dr Kon. 
Doktorka Gligić objašnjava da budući da je vakcinacija počela počela oko Nove godine, tek sredinom 
februara možemo videti da li je uticalo ili nije na tok epidemije. 
Konačnog odgovora na pitanje da li je pred nama novi udar još zvanično nema, ali statistike koje stižu iz 
bolnica svakako pozivaju na pripravnost, nikako na opuštanje. 
- Dobro je što trenutno imamo blagi pad zaraženih, ali to ne mora ništa da znači, što vidimo prema broju 
prijema u kovid amblantama i uputa ka Infektivnoj klinici. Tek kada se taj broj bude prepolovio, e onda 



 
 

možemo da kažemo dobro je, za sada se taj broj ne smanjuje - rekao je dr Branislav Tiodorović ranije za 
"Blic". 
 

 
KADA DA DOĐEM NA REVAKCINACIJU? Evo kako ćete to saznati, ali i zašto je mart prelomni trenutak 

epidemije kovida 
Više od 360.000 ljudi u Srbiji se vakcinisalo do sada, a mnogi se pitaju kada bi trebalo da prime drugu 
dozu vakcine protiv kovida 19 pošto tu informaciju nisu dobili prilikom prvog cepljenja. 
Ne treba da brinete o tome, jer će, kako su nam rekli u Ministarstvu zdravlja, svako ko je primio prvu 
dozu vakcine dobiće SMS sa pozivom za revakcinaciju. Dakle, po istom principu kao i kada su vas prvi put 
obavestili da dođete da se vakcinišete. 
Od kako je pre 10 dana započela masovnu vakcinaciju Srbija se našla u samom vrhu Evrope po dnevnom 
broju vakcinisanih na sto stanovnika, u jednom mometnu bili smo čak drugi, odmah iza Velike Britanije. 
Gotovo svi vakcinisani hvale organizaciju praktično na svim punktovima vakcinacije, ali mahom imaju 
samo jednu dilemu: kada treba da prime drugu dozu vakcine. 
- Primio sam vakcinu u ponedeljak, ali niko u Domu zdravlja “Palilula” nije mogao da mi kaže kada 
dođem na revakcinaciju. Termin za drugu dozu ne piše ni na potvrdi o vakcinaciji pa ne znam da li treba 
sam da dođem na revakcinaciju posle tri-četiri nedelje ili će me neko pozvati - pita se Aleksandar 
Marković iz Beograda. 
Odgovor na to pitanje “Blic” je potražio u Ministarstvu zdravlja. 
- Svi koji su primili prvu dozu vakcinacije dobiće SMS sa pozivom na revakcinaciju - ističu u Ministarstvu 
zdravlja. 
Što se tiče doza za revakcinciju, nadležni tvrde da tu nema problema, osnosno da će ti dovoljno za sve, a 
to je danas potvrdio i predsednik Srbije Aleksandar Vučić. 
Više od mesec dana potrebno za potpuni efekat vakcine 
Inače, da bi se primila kompletna odnosno prva i druga doza vakcine potrebno je u proseku 25 dana što 
zavisi od toga o kojoj se vakcini radi. 

https://www.blic.rs/vesti/drustvo/ne-brinite-za-revakcinaciju-vucic-stizu-ruske-vakcine-za-20000-ljudi/kkdl0h4


 
 

Tako je za “Fajzerovo” cepivo period između dve doze tri nedelje dok se duga doza kineske vakcine može 
dati već dve nedelje nakon prve. Najduži vremenski razmak između dve doze zahteva ruskva vakcina 
“Sputnjik V” - 28 dana. 
Vakcina u potpunosti deluje 7 do 10 dana nakon druge doze. 
- Ako uzmete u obzir dve doze, kineska vakcina ima najkraći period u davanju doza. Uzmimo prosečno da 
je 28 dana potrebno za rusku, 21 dan za Fajzer, pa još barem 7 do 10 dana, to znači da je potrebno više 
od mesec dana za potpuni efekat vakcine - objašnjava epidemiolog Branislav Tiodorović. 
U martu kompletna slika o kolektivnom imunitetu 
Kada je reč o kolektivnom imunitetu, Tidorović očekuje se da ćemo već u martu imati preciznu sliku o 
tome koliko smo zaštićeni. 
- Već sredinom februara imaćemo prve podatke i o broju vakcinisanih koji su primili dve doze, i koji su 
stekli taj nivo zaštite. Na drugoj strani imamo i one koji su preležali kovid. Do kraja februara svakako 
ćemo imati mnogo jasniju sliku u kom pravcu idemo i koje poteze dalje treba povlačiti. 
Kako kaže, mart će nam dati kompletnu sliku. 
- Tada će biti urađena i studija koja će nam dati nekakve smernice. Opuštanja nema u svakom slučaju i to 
je odgovornost koju već ima svaki pojedinac - kaže profesor Tiodorović. 
Epidemiolog veruje da ćemo se slobodnije osećati početkom letnjih meseci. 
 
 
 

 

 
U Novom Pazaru raste broj pacijenata na bolničkom lečenju 



 
 

Na kovid odeljenjima, novopazarske Opšte bolnice, i u privremenoj bolnici u Novopazarskoj Banji, u 
odnosu na jučerašnji dan, povećan je broj pacijenata inficiranih virusom korona. 
Na bolničkom lečenju nalazi  se 66 obolelih – na Infektivnom odeljenju 17, Grudnom 21, ORL 10 i 
Respiratornoj jedinici 6 i u privremenoj bolnici u Novopazarskoj Banji 12. 
Gradski štab za vanredne situacije saopštio je da je bilo 7 novih prijema ($ iz Novog Pazara, 1 iz Sjenice i 
2 iz Raške) i da je isto toliko pacijenata otpušteno na kućno lečenje. 
Na respiratorima je 6pacijenata i 12 je na kiseoničkoj potpori. Prethodnog dana nije bilo preminulih. 
U kovid ambulantama Doma zdravlja urađeno je 98 pregleda, od kojih je polovina, 49, bilo sa 
simptomima koronavirusa. Testirane su 94 osobe – 50 brzih testova iz brisa nosa, gde je 7 pozitivnih, i 44 
PCR. 
Danas je, u Domu omladine, otvoren četvrti punkt za vakcinisanje protiv korona virusa, koji će raditi u 
dve smene od 8-18 časova. Prethodnih dana imunizacija je obavljana na tri punkta – 1 u Zavodu za javno 
zdravlje (ZZJZ) i dva u Domu zdravlja. 
Prema podacima ZZJZ, do večeras, je vakcinu primilo više od 2 hiljade Novopazaraca. Građanima je 
upućen apel da se prijavljuju preko eUprave, jer sada se primaju samo oni koji su se registrovali i dobili 
pozive za vakcinaciju i starije od 75 godina. 
Građanima Novog Pazara na raspolaganju su sada samo kineske vakcine, a očekuje se nove doze vakcina 
„Fajzer“ i „Sputnjik V“. U gradskoj upravi otvoren je call centra za pomoć građanima za prijavljivanje za 
vakcinaciju. 
Među obolelima ima i dvadesetak zdravstvenih radnika. Posebno je alarmantna situacija među 
anesteziolozima. Od 5 anesteziologa koji su radili u zelenoj zoni, kod dvoje danas je potvrđeno da su 
pozitivni, a još dve lekarke su pod znakom pitanja. Rezultati za njih biće poznati sutra. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 

 
Koliko je Agencija za lekove zabeležila neželjenih reakcija na vakcine u Srbiji 

Agencija za medicinska sredstva i lekove je do sada u Srbiji zabeležila 62 neželjene reakcije posle 
vakcinacije građana. Pavle Zelić iz Agencije ističe za RTS da to nije razlog za zabrinutost i da su sve te 
reakcije očekivane. Najviše je lokalnih, na mestu uboda. Istakao je da su srpski eksperti kompetentni da 
na najbolji način provere vakcine. 
Pavle Zelić je, gostujući u Jutarnjem dnevniku, rekao da su dosadašnji rezultati vakcinacije u Srbiji odlični 
i da će nam to pomoći da se preokrenu strašne brojke zaraženih, hospitalizovanih i preminulih od kovida. 
Kako kaže, situacija u regionu je alarmantna i srpska agencija je na vezi sa kolegama iz regiona i pružiće 
im podršku, kao i prethodnih godina. 
Ističe da se zaposleni u agenciji trude da pomognu da što brže dođemo do vakcina, odnosno da se ne 
čeka onaj deo posla koji obavlja Agencija, a to je kontrola kvaliteta, efikasnosti i bezbednosti. 
Prema najnovijim podacima u Srbiji je vakcinisano više od 400.000 ljudi. Na pitanje o neželjnim 
reakcijama, Pavle Zelić je rekao da su do sada zabeležene 62. 
Kako ističe taj broj ne zvuči strašno, ali pokazuje da Agencija pažljivo prati šta se dešava. Od tog broja, 35 
reakcija je na "Fajzerovu" vakcinu, 26 na "Sinofarmovu" i jedna na "sputnjk v". 
Dodaje da je reč uglavnom o lokalnim reakcijama na mestu primene, kao što su bol, otok ili crvenilo, a 
sve to je očekivano. 
Zelić je rekao da su bile prisutne i sistemske reakcije, najčešće je to bila povišena telesna temperatura 
koja je trajala najviše tri dana, malaksalost, zamor i glavobolja. Prema Zelićevim rečima, to nije ništa što 
bi trebalo da nas zabrine. 
Svaka serija vakcina prolazi kontrolu  



 
 

Danas je u Srbiju stiglo i novih 40.000 doza ruske vakcine "sputnjik v". Zelić je rekao da je ključna uloga 
Agencije da se izda uvozna dozvola, odnosno sertifikat, i da su spremni. 
Poručio je da će svaka serija vakcina koja stigne u Srbiju proći kontrolu kvaliteta i da su srpski eksperti 
kompetentni da urade sve što je nephodno da pacijenti budu uvereni da su vakcine na najbolji način 
proverene. 
Na pitanje o primeni vakcine kod dece, Zelić je reka da je važno napomenuti da one nisu ispitane na 
dečijoj populaciji, što ne znači da one nisu bezbedne za decu, samo se zahteva određeno vreme. 
Navodi i da se očekuju rezultati studija za primenu kod dece "Sinofarmove" vakcine. 
Prema njegovim rečima, informacije se dopunjavaju iz dana u dan, i šire se opsezi u kojima može da se 
primeni vakcina. 
Svakom pacijentu se mora pristupiti individualno 
Takođe, Zelić je objasnio da Agencija izdaje uputstva i da zdravstveni radnici moraju da budu informisani. 
Kada je reč o alergijama i preosetljivosti na određene sastojke vakcine, Zelić kaže da to jeste razlgo za 
zabrinutost, odnosno da to znači da se takvim pacijentima pristupa sa pažnjom. Međutim, napominje da 
to ne znači da su takvi pacijenti kontraindikovani za vakcinu, nego da moraju da se isprate. 
Dodaje da je potrebno obratiti pažnju na kompleksne alergijske reakcije. 
Kada je reč o hroničnim stanjima, Zelić je rekao da je akutno pogoršanje bolesti situacija u kojoj mora da 
se sačeka sa vakcinom, kao i da je ne mogu primiti oni kod kojih je aktuelna sama bolest kovid 19. 
Pavle Zelić navodi da se svakom pacijentu mora pristupiti individualno i da on mora da kaže šta su 
njegova oboljenja. 
Na pitanje da li bi ruske i kineske vakcine mogle da se probiju na tržište EU, Zelić je rekao da je "sputnjik 
v" odobren u Mađarskoj na šest meseci i da se podnosi zahtev i na centralizovanom nivou za EU. 
Kako dodaje, pošto su prošli rigoroznu kontrolu srpske agencije, može se očekivati da će uspeti i na 
drugim teritorijama. 
 

 
Imunizacija počela ali borba s koronom i dalje traje – važno ravnomerno raspodeliti vakcine 

Epidemijska situacija u Srbiji je povoljnija nego u prethodnom periodu, ali broj zaraženih je i dalje na 
visokom nivou. Do sada je vakcinisano više od 400.000 ljudi, a prijavilo se 780.000. Predstavnik SZO u 



 
 

Srbiji Marijan Ivanuša za RTS ističe da smo tek na početku i da ga brine situacija na globalnom nivou. 
Sutra se održava sednica Kriznog štaba na kojoj se očekuju analiza situacije i novi zaključci. 
Direktorka Instituta "Batut" Verica Jovanović rekla je u emisiji "Četvrtkom u 9" da je do sada vakcinisano 
više od 400.000 građana Srbije. 
Tri razloga zbog kojih je SZO protiv kovid pasoša 
Na pitanje o kovid pasošima, Marijan Ivanuša je rekao da je SZO protiv toga iz više razloga. 
Prvo, ističe da je stav SZO da je vakcina prvenstveno za one kojima je stvarno potrebna iz zdravstvenih 
razloga, a ne za turiste. 
Drugo, SZO smatra da bi to u ovom trenutku bila pogrešna odluka jer vakcina nije svima dostupna. 
Treće, kaže Ivanuša, zna se da vakcina sprečava ozbiljan tok bolesti i smrtnost, ali tek će da se vidi kakav 
uticaj ima na širenje epidemije kao takve. 
Rekao je da je, s druge strane, sertifikat o vakcinaciji potreban kako bi osoba znala kada je termin za 
revakcinaciju i da bi to trebalo da bude deo medicinske dokumentacije, a ne putni dokument. 
Poručuje da je vakcinacija, uz poštovanje mera, jedini način da se ostvari kolektivni imunitet i da se 
zaustavi epidemija. 
Kako kaže, interesovanje građana za vakcinaciju je veliko, i najpre se vakcinišu populacione grupe sa 
najvećim rizikom. 
Direktor Kancelarije SZO u Srbiji Marijan Ivanuša ističe da SZO pomaže vlastima u Srbiji i da je vakcinacija 
bezbedan način da se ostvari kolektivni imunitet i da se zaustavi epidemija. 
Ipak, ističe da smo tek na početku, ali da su rezultati Srbije impresivni i da se nada da će Srbija tako da 
nastavi. 
Dodaje da ga ne brine Srbija i njena spremnost da izvodi vakcinaciju, nego situacija na globalnom nivou, 
jer nema dovoljno vakcina. 
Zamenik direktora KC Niš Radmilo Janković je rekao za RTS da je vakcinacija u toj ustanovi počela 5. 
januara i da je do danas vakcinisano 1.100 zdravstvenih radnika. Dodaje da ima još onih koji čekaju 
vakcinu "sputnjik v". 
Više od 780.000 prijavljenih za vakcinaciju  
Direktor Vladine Kancelarije za e-Upravu Mihajlo Jovanović rekao je za RTS da se više od 780.000 
građana prijavilo za vakcinaciju putem portala eUprave ili kol-centra. 
Najviše prijava je iz velikih gradova, Beograda, Novog Sada, Niša, Zrenjanina, Kruševca, Pančeva, 
Subotice... 
Jovanović je istakao da, kada je reč o ciljnim grupama, polovinu prijavljenih čine stariji od 75 godina i 
grupa od 65 do 74 godine. 
Dodaje da se interesovanje građana za određeni tip vakcina menjalo kako su vakcine stizale u Srbiju. 
Marijan Ivanuša ističe da je Kovaks inicijativom predviđeno da u prvom kvartalu bude isporučeno oko 
150 miliona doza vakcina zemljama u svetu. Kaže da to izgleda mnogo, ali da je svet veliki. 
Navodi da bi prve doze trebalo da stignu u februaru, pa onda u martu. Od aprila do juna očekuje se 
dodatnih 500 miliona doza, pa u drugoj polovini godine još više... 
Ivanuša se nada da će neke količine vakcine preko Kovaks programa brzo stići i u Srbiju, jer je interes za 
vakcine u svetu veliki. 
Važno da se vakcine ravnomerno raspoređuju po svetu  
Radmilo Janković je rekao da je pre nekoliko dana na sastanku direktora kovid bolnica sa ministrom 
zdravlja zaključak bio da se bolnice što je pre moguće vraćaju u normalan režim, kako bi se tretirali ostali 
pacijenti, naročito oni koji čekaju hirurške intervencije. 
Na pitanje o novim sojevima virusa, ističe da su oni bili očekivani i da je bitno da se vakcine ravnomerno 
raspoređuju na globalnom nivou. 
Poručuje da nije dobro napraviti žarišta u zemljama trećeg sveta, jer će to dati mogućnost da se tamo 
razviju mutirani sojevi koji bi se posle ponovo slili u Evropu. 



 
 

Ponavlja da je važno da imunizacija bude što je moguće sveobuhvatnija i da se ne zaborave zemlje trećeg 
sveta. 
Krizni štab će analizirati situaciju  
Sutra se održava nova sednica Kriznog štaba. Verica Jovanović kaže da će se analizirati epidemijska 
situacija u zemlji, po okruzima i po regionima, kao i trend opadanja slučajeva, ali i kapaciteti u 
bolnicama. 
Objašnjava da se na osnovu analiza donose stručne preporuke i preporuke ostalim članovima Kriznog 
štaba, pa se tek onda donose zaključci. 
Pojašnjava da mnogo faktora utiče na mere, a naročito širenje pandemije u odnosu na zdravstveni 
sektor. Kaže da će se govoriti i o toku vakcinacije, a pod tačkom "razno" uvek se nađu neki od prioriteta. 
Direktorka Instituta "Batut" je, na pitanje o tome da li bi moglo da bude publike na utakmici između 
Crvene Zvezde i Milana 18. februara, istakla da bi stav Instituta "Batut" trebalo razmotriti i da svakako 
nećemo moći da budemo doživotno zatvoreni. 
Ističe da je kontrola svih mera koje se primenjuju od velikog značaja i da do 18. februara ima vremena. 
Međutim, poručuje da su i dalje prisutni rizici i da se ne zna kako će da krene dalji tok epidemije. 
Zamenik direktora KC Niš Radmilo Janković je poručio da javno zdravlje ima prednost i u odnosu na 
globalne ekonomske trendove, i da se u javnosti pojavljuju besmislene licitacije. 
 

 

 

 
ODLUKA STUPILA NA SNAGU: Klinički centar Srbije od jutros nosi NOVO IME 

Klinički centar Srbije od danas se zove Univerzitetski klinički centar Srbije. 

https://www.rts.rs/page/sport/ci/story/31/fudbal/4239162/zvezda-milan-navijaci-nada-batut-stav-odluka-krizni-stab.html
https://www.rts.rs/page/sport/ci/story/31/fudbal/4239162/zvezda-milan-navijaci-nada-batut-stav-odluka-krizni-stab.html


 
 

Odluka Vlade Srbije objavljena je 21. januara u Službenom glasniku, a stupa na snagu danas. Pored 
KCS novi naziv od danas ima još nekoliko zdravstvenih ustanova. 
O objavljenoj Uredbi u Službenom glasniku doslovce piše: 
- Naziv Kliničkog centra Srbije, Pasterova 2, Beograd, čiji je osnivač Republika Srbija, menja se i glasi 
"Univerzitetski klinički centar Srbije". Klinički centar iz tačke 1. ove odluke uskladiće Statut i druge opšte 
akte sa ovom odlukom u roku od 30 dana od dana stupanja na snagu ove odluke. Ova odluka stupa na 
snagu osmog dana od dana objavljivanja u Službenom glasniku Republike Srbije. 
Novi naziv je dobilo još 10 zdravstvenih ustanova. Promenjeno je šest naziva zdravstvenih ustanova u 
Beogradu, tri u Nišu i dve u Kragujevcu. 
Tako se od danas i Klinički centar Niš zove Univerzitetski klinički centar Niš. Naziv je promenio i Klinički 
centar Kragujevac u Univerzitetski klinički centar Kragujevac. 
Klinika za stomatologiju Niš se od danas zove Klinika za dentalnu medicinu Niš. U ovom gradu je naziv 
promenjen Zavodu za hitnu medicinsku pomoć koji se od danas zove Zavod za urgentnu medicinu Niš. I u 
Kragujevcu se Zavod za hitnu medicinsku pomoć od danas zove Zavod za urgentnu medicinu Kragujevac. 
Gradski zavod za hitnu medicinsku pomoć u Beogradu od danas se zove Gradski zavod za urgentnu 
medicinu. 
Institut za ortopedsko-hirurške bolesti "Banjica" sada je Institut za ortopediju Banjica, Specijalna bolnica 
za endemsku nefropatiju Lazarevac je Specijalna bolnica za interne bolesti Lazarevac, a Gradski zavod za 
gerontologiju i palijativno zbrinjavanje je svoj naziv promenio u Gradski zavod za gerijatriju i palijativno 
zbrinjavanje. 
Gradski zavod za kožno-venerične bolesti sada je Gradski zavod za kožne i venerične bolesti. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


